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Dávid Martin polgármester:
Kőszőntőm a megjelent képviselőket és a jegyző asszonyt. Tájékoztatok mindenkit, hogya
jegyzőkönyv elkészitéséhez hangfelvétel készül a képviselő-testületi ülésről. Plusz két
napirendi javaslatom van és zárt képviselő-testületi ülés keretein belül is szeretnék
megtárgyalni egy napirende!.
Megállapitom, hogy az 5 fó képviselő-testületi tagból 4 fő jelen van, így az ülés
határozatképes és azt megnyitom.
Javaslom, hogy a jegyzőkönyv hitelesítője Orbán Mónika képviselő legyen.

A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal,
tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadta.

A képviselő-testület a napirendeket 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi
napirendeket tárgyalja:

Napirend

l. Versenyképes Járások Programban való részvételről

(szóbeli előterjesztés: Dávid Martin polgármester)

2. Külterületi utak pályázaton való részvételről

(szóbeli előterjesztés: Dávid Martin polgármester)

3. 2025. évi szociális tüzifa pályázaton való részvételről

(szóbeli előterjesztés: Dávid Martin polgármester)

4. Extrém Légisport Egyesület rendezvény támogatása
(szóbeli előterjesztés: Dávid Martin polgármester)



Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete

1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK

312025. (/V. 02.)jegyzőkönyve

1. napirend: Versenyképes Járások Programban való részvételről

Dávid Martill polgármester:
Korábban is beszéltünk már erről, hogy lett egy ilyen pályázati lehetőség. A rétsági járásba 25
település tartozik és 250 millió forint a maximális keretösszeg. A keretösszeg kétszeresét kell
feltöltenünk ötletekkel, konzorciumokba lépve. Borsosberénnyel és Bánkkal is egyeztetve,
eszközöket szeretnénk megpályázni, illetve bértámogatást. Tolmács részére én egy nagy
markolót szeretnék, amivel a patakmeder tisztítását és a zöld területek, közterületek
fenntartását tudnánk végezni. Szolgáltatásként a környező települések is igénybe tudnák ezt
venni. A pályázatban nincs benne, hogy csak új gépre lehet pályázni, így viszonylag jutányos
áron be lehet ezeket szerezni. Borsosberény platós autót, Bánk pedig ágdarálót szeretne a
pályázati ősszegből venni. Ugye ez a program minden településen meghírdetésre került, így
még 8 település csatlakozik hozzánk, ők is közterület fenntartáshoz szeretnének gépeket,
eszközőket, illetve bértámogatást. Egy konzorcíum alatt van erre lehetőség, a II település
ősszesített igénye 91,3 millió forint.

Miklósi László képviselő:

Muszáj volt ősszeállni ennyi településnek?

Dávid Martin polgármester:
Igen, projektenként. Mondom, hogy mik még a lehetőségek, több konzorciumban is részt
lehet venni.
• Térségi alap infrastruktúra, egészségügyi fejlesztés, ez két darab ultrahang készülék lenne
a rétsági egészségügyi centrumba, 50 millió forintos tétel. Ez egy olyan projekt, amíbe az
összes település bele tud szállni, ezt én is felvettem a listánkra.
• Térségi alap infrastruktúra és elérhetőségí fejlesztése, ez a rétsági hivatal mögöttí parkoló
felújítása lenne. Ha marad pénz ezt is támogathatnánk, de ez nem elsődleges prioritás.
• Szintén térségi alap ínfrastruktúra és elérhetőség fejlesztése trafiboxok telepítésére, 25
millíó forint, Nagyoroszi-Borsosberény-Rétság-Diósjenő ez minket nem érint, nem is vettem
fel a listára.
• Kőzvilágítás korszerűsítés, térfigyelő kamerarendszer telepítése, okos gyalogos átkelőhely

létesítése Szendehely-Szátok-Ősagárd az érintett partner, 100 millió forintos projekt, ez
szintén nem érint minket.
• Főépitészek díjának fmanszírozása, ez ismét egy minden települést érintő projekt, 12 millió
forint. Ami azt jelentené, hogy erre az évre 500.000 forint támogatást kapnánk, amit a
főépítész finanszírozására lehetne költeni. Nálunk jelenleg megbízásos szerződés keretein
belül van főépítész, aminek a díja alkalmanként 50.000 forint körüli összeg.
• Település üzemeltetés, önkormányzati informatikai fejlesztés, 25 millió forintos
költséggel, ez megint egy minden települést érintő fejlesztés lenne, szoftveres és hardveres
oldalról is. Ki-ki, amit a maga részére szeretne, ha jól tudom 500.000 forint a kisebb
településekre, a közös önkormányzatokra és nagyobb településekre 1,5 millió forint jutna
belőle.

• Térségi alap infrastruktúra és elérhetőség fejlesztés fogászati röntgengépre, Romhány
pályázna rá, 2 millió forint összegben, itt nem vagyunk érintettek.
• Térségi gazdaság fejlesztés tanösvény, tófejiesztés, múzeum, mobil színpad, nógrádi vár
parkoló Nötincs-Kétbodony-Nódrád, 75 millió forintos tétel, nem vagyunk érintettek.
• Térségi alap infrastruktúra fejlesztés fogászati eszköz beszerzés, 2 fogászati röntgengép, l
Diósjenöre, l Szendehelyre, 25 millió forintos projekt, szintén nem vagyunk érintettek benne.
• Település üzemeltetés, közterület fenntartással kapcsolatos eszközök beszerzése,
kátyúzógép, traktor, utánfutó, Diósjenö projektje, amit az elöző ülésen már említettem.
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Ezeknek a költsége lecsökkent 50 millió forintra, igy ez is beesik a megvalósítható projektek
körébe. Ezt továbbra is javaslom, hogy támogassuk.
• Település fejlesztés, kátyúzógép eszköz beszerzése, Nötincs pályázna rá, 8 millió forint.
Ez a teljes lista, a határozati javaslatban az van benne, ami minket is érint. Kérdés, észrevétel
van ezzel kapcsolatban?

Miklósi László képviselő:

Ami a tavak fejlesztésére irányul, azt a tolmácsi tónál nem lehetne igénybe venni? Vagy ez
ilyen szempontból Tolmácshoz vagy Diósjenőhöz tartozik? Az egyesület szerintem nem is tud
erről a lehetőségről, pedig jó lehetne.

Dávid Martin polgármester:
Ebben igazad van, ezt én sem vettem figyelembe, szerintem Diósjenő közigazgatási
területéhez tartozik, sajnos nagyon sürgetnek a projekt megszervezésével, ezért kerülte el a
figyelmemet. Április 9-ig be kell nyújtanunk a pályázati adatlapot. Bízzunk benne, hogy
jövőre is lesz ilyen lehetőség és Diósjenővel összeállva kihasználhatnánk.

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért azzal, hogy a Versenyképes Járások Programban részt vegyünk és egyetért a
határozat szerinti javaslatokkal, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

20/2025. (IV.02.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Közigazgatási és
Területfejlesztési Minisztériumnak a Versenyképes Járások Program végrehajtási
rendszeréről szóló 2/2025. (II.28.) KTM rendelete, illetve a Minisztérium által
közzététeIre került, Versenyképes Járások Program fejlesztési igények
benyújtására vonatkozó Felhívása alapján szándékát fejezi ki arra vonatkozóan,
hogy Tolmács Község Önkormányzata a Versenyképes Járások Programok
keretében javasolt támogatási célterületek fejlesztése érdekében az alábbi járási
konzorciumokban vegyen részt:

I. Közterület-fenntartás (eszközbeszerzés)
2. Települési fóépítészi közszolgáltatás müködtetése
3. Polgármesteri és Önkormányzati Hivatalok informatikai fejlesztése
4. Rétsági Járóbeteg-szakellátó Központ részére 2 db ultrahang készülék
beszerzése
5. Rétsági Kormányhivatal és Polgármesteri Hivatal mögötti parkoló
rehabilitációja
6. Településüzemeltetés-, közterület-fenntartáshoz kapcsolódó eszközök
beszerzése

A Képviselő-testület támogatja, hogy a megjelölt tartalmú, konzorciumban
megvalósuló fejlesztési igények a térségi közszolgáltatások fejlesztése, valamint a
településüzemeltetés témakörében benyújtásra kerüljenek.
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A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármester! a konzorciumokban való
részvételre, valamint a fejlesztési igények benyújtásával kapcsolatos szükséges
intézkedések, nyilatkozatok, valamint jognyilatkozatok megtételére.

Határidő: folyamatos
Felelős: Dávid Martin polgármester

2. napirend: Külterületi utak pályázaton való részvételről

Dávid MartiI! polgármester:
A következő pályázati ciklusban nemsorára megnyílik a lehetőség a külterületi utak
felújítására vonatkozóan. Legutóbb, már beszéltünk is erről, hogy az Ipari útra pályáznánk,
tavaly is megpróbált már az előző testület az Ipari út útfelújítására pályázni, de sajnos az
elutasításra került. Annyi kiegészítésem lenne, hogy tavaly 30 milliós költséggel volt megírva
a pályázat, most pedig 20 millió költséggel pályáznánk.

Miklósi László képviselő:

Olcsóbb lett az aszfalt?

Dávid MartiI! polgármester:
Igen, mert már nem négyzetméter arányosan kell megadni, hanem köbméterben. Hugyecz
Ádámmal vagyok napi szinten kapcsolatban ez ügyben. Ha a pályázaton nyerünk, 5% önerőt

igényel és 50%-ot kapunk meg előre a többi része utófinanszírozás lesz. Kérdés van ezzel
kapcsolatban?

További hozzászólás, kérdés, vélemél!Y, más javaslat nem volt.

Dávid MartiI! polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért azzal, hogy a Külterületi utak pályázaton részt vegyünk, kérem, kézfeltartással
szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

2112025. (IV.02.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy
pályázatot nyújt be a KAP-RD43-l-25 kódszámú Külterületi utak
fejlesztése megnevezésü felhívásra a Tolmács 095 hrsz-ú "Ipari út" 370
méter hosszának felújítására 20 millió forint értékben.
A Képviselő-testület a pályázat megvalósításához szükséges 5% öneröt
költségvetésében biztosítja.
A Képvíselő-testület meghatalmazza a polgármestert a pályázat
benyújtására.

Határídő: folyamatos
Felelős: polgármester

3. napirend: 2025. évi szociális tűzifa pályázaton való részvételről
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Dávid Martin polgármester:
Ma kaptuk meg a tájékoztató anyagot a szociális tűzifa igénylésével kapcsolatban, Vali el is
készítette hozzá az előterjesztést. Idén 34 m3 igényelhetünk maximum, tavaly ez 42 m3 volt,
amiből megkaptunk 34-et.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Feltételezhetjük, hogy most megkapjuk mindet?

Miklósi László képviselő:

Az jó lenne, mert tavaly is sok kérelmező volt.

Dávid Martin polgármester:
Igen. Tavaly kb. 2000 forintot kellett nekünk állni kőbméterenként és a szállítást. Összesen
nagyjából 280.000 forint volt ez az ősszeg.

További hozzászólás. kérdés. vélemény. más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért azzal, hogya 2025. évi szociális tűzifa pályázaton részt vegyünk és a maximális
mennyiséget igényeljük, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

22/2025. (lV.02.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, hogy
Magyarország 2025. évi központi költségvetéséről szóló 2024. évi xc.
tőrvény 3. melléklet 2.3.1. pontja alapján a települési önkormányzatok 2025.
évi szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó támogatása
jogcímen, a belügyminiszter által kiírt pályázat alapján szociális célú
tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó támogatásra 34 m3 mennyiségű tűzifa

vásárlására vonatkozóan igényt nyújt be.
A képviselő-testület nyilatkozik, hogy Tolmács Község Önkormányzata a
rendeletben előírt feltételeket vállalja, a szociális célú tüzelőanyagban

részesü\őtől ellenszolgáltatást nem kér, valamint a támogatás
igénybevételéhez szükséges 86.360 Ft őnrészt a 2025. évi kőltségvetésben

az üzemeltetési anyagok beszerzése, a felmerülő szállítási költségeket a
2025. évi kőltségvetésben az egyéb szolgáltatási kiadások rovaton tervezett
keretősszeg terhére biztosítja.

Határidő: 2025. 04.30.
Felelős: polgármester

4. napirend: Extrém Légisport Egyesület rendezvény támogatása

Dávid Martin polgármester:
Hétfőn voltak nálam az egyesület vezetői Keserű László és a felesége Ildikó. Elmondták,
hogy több repülős napot is szerveztek már, hozták is az idei évi tervet is a rendezvénnyel
kapcsolatban. Kezdeti stádiumban van még a projektjük, egyelőre támogatókat gyűjtenek

hozzá, 3-4 millió forintos kőltséggel számolnak és június kőzepére tervezik. Tolmács-Rétság
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határában lévő repülőtéren kerülne megrendezésre az esemény. Ez a támogatás nem lett a
költségvetésünkbe betervezve, ezt nekik is elmondtam. Anyagi jellegű támogatás szeretnének
ehhez, konkrét összeget nem mondtak, bármennyinek örülnek. Tárnogassuk őket?

Miklósi László képviselő:

Igen.

Orbán Mónika képviselő:

Igen.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Igen. Eszköz támogatás pl. sátor nem lenne jó nekik?

Dávid Martin polgármester:
Kérdeztem én is tőlük, de inkább az anyagi támogatás jönne jól nekik. Összegben mennyire
gondoltatok?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Ha a Motoros napot 500.000 forinttal támogatjuk és az egy helyi rendezvény, erre ennél
kevesebbet kellene adnunk.

Orbán Mónika képviselő:

Egyetértek!

Dávid Martin polgármester:
Az én javaslatom 300.000 forint.

Orbán Mónika képviselő:

En 250.000 forintra gondoltam.

Miklósi László képviselő:

Szerintem jó a 300.000 forint.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

300.000 forint.

Orbán Mónika képviselő:

Akkor legyen 300.000 forint.

Dávid Martin polgármester:
Rendben.

További hozzászólás. kérdés. vélemény. más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért azzal, hogy az Extrém Légisport Egyesület rendezvényét 300.000 forinttal
támogassuk, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:
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Tolmács Község Onkormányzoto Képviselő-testülete

23/2025. (IV.02.) képviselő-testületi határozat

3/2025. (IV. 02.)jegyzőkönyve

Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete az Extrém Légisport
Egyesület (2651 Rétság, Szőlő utca 28.) képviseletében Keserű Lászlóné
kérelmére az Egyesület 2025. évben megtartásra kerülő Pilóta Találkozó
rendezvény támogatására irányuló kéreImét megtárgyalta és az
államháztartáson kivüli pénzeszköz átadásáról és átvételéről szóló 13/2013.
(IX. I8.) önkormányzati rendeletben foglaltak szerint 300.000 Ft ősszegben
támogatja.
A támogatás felhasználásának határideje: 2025. december 31.
A támogatás felhasználásának a hivatkozott önkormányzati rendeletben
foglaltak szerinti elszámolási határideje: 2026. március 31.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra
vonatkozó, az e határozatnak megfelelő támogatási megállapodás
megkőtésére.

Határidő: kérelmező értesitése azonnal
Felelős: polgármester

dr. szab"Mcia Ágnes ~
jegyző

További napirend és hozzászólás nem volt. A képviselő-testület

tárgyalását zárt ülés keretében folytatta.
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Dávid Martin
polgármester

a további napirendek

Ajegyzőkönyv hiteles. ,1 / I
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Orbán Mónika
képviselő
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